
1. Bent u bekend met het project bij Gooise Meren en de betrokkenheid van de 
Provincie?

Ja, namens de provincie hebben gedeputeerden Kocken en Stigter vanuit beide invalshoeken 
(erfgoed en energietransitie)  gesprekken gehad met de gemeente. De bereidheid is bij de gemeente 
uitgesproken om verder in gesprek te gaan op basis van een aangepast plan.

2. In hoeverre is er overleg tussen de afdelingen binnen de Provincie, waarin de ene 
afdeling gemeenten aanspoort de opgave uit de RES (NH-zuid) te realiseren en de 
andere afdeling rigide lijkt te kijken naar de situering van erfgoed?

Energieopwekking vinden wij belangrijk en locaties langs de rijkswegen zijn kansrijke plekken 
om zonne-energie te realiseren, daarnaast ligt dit gebied in een RES zoekgebied. 
Rijkswaterstaat is voornemens een geluidswal te realiseren ter hoogte van de woonwijk het 
Naarderbos. De wettelijk verplichte hoogte hiervan is 3 meter. De gemeente wil hier zelf in voorzien 
en beoogd een geluidswal aan te leggen met een hoogte van 10 meter, voorzien van zonnepanelen. 
De gronden waarop de geluidswal zijn geprojecteerd liggen voor deel in het werkingsgebied 
Erfgoederen van uitzonderlijke universele waarden en het gebied is aangewezen als RES-zoekgebied. 
Uit de instructieregels van het EUUW vloeit voort dat een ruimtelijk plan voor zonnepanelen 
uitsluitend mogelijk gemaakt kan worden als de kernkwaliteiten niet worden aangetast (vloeit voort 
uit hogere regelgeving: het Barro). Voor de RES is altijd aangegeven dat het een zoekgebied betreft 
en dat een plan getoetst moet worden aan de regels van de OVNH2020. Gezien de waarde die 
gehecht moet worden aan het UNESCO werelderfgoed is dit als uitgangpunt genomen en is de 
inpassing en uitwerking beoordeeld als onvoldoende acceptabel. Er is niet aangegeven dat 
zonnepanelen op deze plek onmogelijk zijn. Er is een ontwerpbenadering nodig waarbij het UNESCO 
werelderfgoed als uitgangspunt wordt genomen en waar de visuele impact zoveel mogelijk wordt 
geneutraliseerd en waarbij ook aandacht is voor compensatie. Deze beoordeling is afgestemd met 
het energietransitie-team.

3. Is er sprake van bestuurlijke regie vanuit GS op de spanning die kan ontstaan 
tussen de ambities voor de energietransitie enerzijds en de bescherming van 
erfgoed anderzijds?

Ja, die is aanwezig en zal volgens de getraptheid zoals opgenomen in de instructiesregels van OV NH 
2020 worden toegepast. Dit is niet anders dan bij spanningen die er zijn tussen energietransitie en 
andere provinciale belangen zoals natuur (NNN) en ruimte voor bouwen/wonen

4. Bent u zich bewust dat eventueel de situatie kan ontstaan van een afwijzing van 
zonnepanelen die alleen zichtbaar zijn vanaf de snelweg, louter omdat de snelweg 
langs werelderfgoed loopt?

Ja, vanuit het UNESCO monument hanteren wij een andere benadering. Het gaat hier om de beleving 
van het gebied vanuit het schootsveld van Naardenvesting. Zonnepanelen op de 10 meter hoge 
geluidswal hebben een grote impact op de beleving van het gebied dat vanuit de historie de 
kwaliteiten van een landschappelijk en groen karakter heeft.

5. Is de gedeputeerde bereid te interveniëren in deze casus om het project aan 
provinciezijde in goede banen te leiden?

Energieopwekking vinden wij belangrijk en locaties langs de rijkswegen zijn kansrijke plekken om 
zonne-energie te realiseren, we gaan ervanuit dat er met een ontwerpende aanpak een passende 
oplossing te vinden is wat voldoende recht doet aan de historie en kernwaarden van het UNESCO 
monument, hier zullen we bij de gemeente op blijven aandringen.  
Daarnaast maken we deze maand de start met een Nieuw OER-project voor de A1 en A6, (Via het 
OER-Programma (Opwek van Energie op Rijksvastgoed) stelt de rijksoverheid haar gronden ter 
beschikking voor het opwekken van hernieuwbare energie). Daarbij zien we nog de mogelijkheid om 



dit project als integraal onderdeel van “energieopwekking langs de A1” mee te nemen, wanneer ook 
gemeenten en initiatiefnemers daartoe bereid zijn. 
NB ook binnen een OER-project speelt uiteraard het spanningsveld tussen behouden/beschermen 
culturele waarden en het realiseren van opweklocaties voor hernieuwbare energie. 

6. Is de gedeputeerde bereid om over de uitkomst hiervan terug te rapporteren aan 
de commissie RWK?

Uiteraard


